

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

***Treaties and international agreements
registered or filed
and recorded
with the Secretariat of the United Nations***

VOLUME 11

Recueil des Traités

***Traités et accords internationaux
enregistrés ou classés
et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies***

***Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations***

VOLUME 11

1947

**I. Nos. 146-176
II. No. 69**

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 21 November 1947 to 24 December 1947*

	<i>Page</i>
No. 146. Egypt and Transjordan:	
Exchange of Notes constituting a Provisional Commercial Agreement. Amman, 21 April 1947	3
No. 147. United Nations and United States of America:	
Agreement regarding the Headquarters of the United Nations, signed at Lake Success, on 26 June 1947, and approved by the General Assembly of the United Nations, on 31 October 1947, with an Exchange of Notes, dated 21 November 1947, bringing this Agree- ment into effect	11
No. 148. Union of South Africa, Australia, Canada, Denmark, France, etc.:	
Protocol amending the International Agreement of 8 June 1937, and the Protocol of 24 June 1938, for the regulation of whaling, signed at London, on 26 November 1945, and Supplementary Protocol regarding the entry into force of the Protocol of 26 November 1945, signed at London, on 3 March 1947	43
No. 149. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Poland:	
Agreement for the settlement of outstanding financial questions (with Exchange of Notes). Signed at London, on 24 June 1946	59

***Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies***

VOLUME 11

1947

**I. Nos 146-176
II. No 69**

TABLE DES MATIERES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 21 novembre 1947 au 24 décembre 1947*

	<i>Pages</i>
Nº 146. Egypte et Transjordanie:	
Echange de notes constituant un accord commercial provisoire. Amman, 21 avril 1947	3
Nº 147. Organisation des Nations Unies et des Etats-Unis d'Amérique:	
Accord relatif au siège de l'Organisation des Nations Unies, signé à Lake Success, le 26 juin 1947, et approuvé par l'Assemblée générale des Nations Unies, le 31 octobre 1947, avec un échange de notes daté du 21 novembre 1947, faisant entrer cet Accord en vigueur	11
Nº 148. Union Sud-Africaine, Australie, Canada, Danemark, France, etc.:	
Protocole modifiant l'Accord international du 8 juin 1937 et le Proto- cole du 24 juin 1938 pour la réglementation de la chasse à la baleine, signé à Londres, le 26 novembre 1945 et Protocole addi- tionnel, concernant l'entrée en vigueur du Protocole du 26 novem- bre 1945, signé à Londres, le 3 mars 1947	43
Nº 149. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Pologne:	
Accord (avec échange de notes) relatif au règlement de questions finan- cières en suspens. Signé à Londres, le 24 juin 1946	59

No. 150. Argentine, Australia, Belgium, Bolivia, Brazil, etc.:

Final Act of the Intergovernmental Conference on the adoption of a travel document for Refugees and Agreement relating to the issue of a travel document to refugees who are the concern of the Intergovernmental Committee on Refugees. Signed at London, on 15 October 1946	73
---	----

No. 151. Provisional Maritime Consultative Council:

Agreement for the Establishment of a Provisional Maritime Consultative Council, adopted by the United Maritime Consultative Council. Washington, 30 October 1946	107
--	-----

No. 152. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Brazil:

Air Transport agreement (with Annex and Protocol of Signature). Signed at Rio de Janeiro, on 31 October 1946.....	115
---	-----

No. 153. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Syria:

Exchange of Notes concerning the settlement of pending cases before the Syrian Mixed Courts. Damascus, 1 and 2 November 1946	153
---	-----

No. 154. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Cuba:

Exchange of Notes concerning reciprocal notification of the imprisonment or death in prison of British and Cuban nationals. Havana, 18 October and 2 December 1946	161
--	-----

No. 155. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Luxembourg:

Agreement relating to money and property situated in Luxembourg and the United Kingdom, which have been subjected to special measures in consequence of the enemy occupation of Luxembourg (with Exchange of Notes). Signed at London, on 11 December 1946	167
--	-----

Pages

N° 150. Argentine, Australie, Belgique, Bolivie, Brésil, etc.:

Acte final de la conférence intergouvernementale relative à l'adoption d'un titre de voyage pour réfugiés, et Accord concernant la délivrance d'un titre de voyage à des réfugiés relevant de la compétence du Comité intergouvernemental pour les réfugiés. Signés à Londres, le 15 octobre 1946	73
---	----

N° 151. Conseil consultatif provisoire de la navigation maritime:

Accord relatif à la création d'un Conseil consultatif provisoire de la navigation maritime adopté par le Conseil consultatif mixte de la navigation maritime. Washington, 30 octobre 1946	107
---	-----

N° 152. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Brésil:

Accord relatif aux transports aériens (avec annexe et protocole de signature). Signé à Rio-de-Janeiro, le 31 octobre 1946	115
---	-----

N° 153. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Syrie:

Echange de notes concernant le règlement d'affaires en instance devant les tribunaux mixtes syriens. Damas, 1er et 2 novembre 1946. . . .	153
---	-----

N° 154. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Cuba:

Echange de notes relatif à la notification réciproque de l'emprisonnement ou du décès en prison des ressortissants britanniques et des ressortissants cubains. La Havane, 18 octobre et 2 décembre 1946	161
---	-----

N° 155. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Luxembourg:

Accord concernant les biens, droits et intérêts situés au Luxembourg et dans le Royaume-Uni qui ont été soumis à des mesures spéciales en raison de l'occupation du Luxembourg par l'ennemi (avec échange de notes). Signé à Londres, le 11 décembre 1946	167
---	-----